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 עדכונים:  .1

 

חשוב לציין שהיה קושי בתאום מועד הישיבה בשל חופשות יולי אוגוסט, ראשית 

 .לכן נקבע למועד זה זמינות המשתתפים וכד׳ועקב כך  לחגים  והסמיכות

 

 :הסקה בעץ קמינים •

על   ,נובמבר לקראתתו יא  צאתהמטרה ל –קמפיין להגברת המודעות לסיכון  -

 smsשובית )ווטאפ  ימערכת דיוור ילדוור בלוחות המודעות האלקטרונים בישוב, 

 . מדיות חברתיות)

וציינה שהפרסום שבוצע בשנה    smsרונית העלתה אפשרות גם בוועדי שכונות 

 שעברה עשה במפורש את העבודה שלו, חוותה זאת מתושבים.

 אחריות עוזי ורונית לקדם.

לעוזי ורונית    נשלחות לנסחים אפשריים לפרסום כפי שבמצגת אפשרויאילה מעלה 

 כדוגמה. 

  מעלה על סדר היום.ש, הוסכם שצריך להיות קצר ועינייני

 ראה דוגמה: 

 



 
 

קיבלנו המלצות על   -לשימוש בקמיני עץ הסקה בעץ הסברה להגברת המודעות -

מרכז תהליכים ירוקים במכללה   ,פרופסור להנדסה כימית –פרופסור עדי וולפסון  

עוסק במחקר אקדמי בנושאי כימיה ירוקה וקיימות ומשמש יועץ הסמי שמעון 

 לרשויות בנושא קיימות. 

 מדובר על הרצאת זום, שתהיה פתוחה לתושבים.

 , בימים אלו מתאמים זאת.נובמברבהמטרה שתתקיים 

 

הגענו למתווה מסודר של טיפול בתלונות ועם תוצאות בכלים   -פיקוח -

לרשותנו. זה לא הרמטי אך אפשר להגיד שבסה״כ   שהחוק מעמידהמצומצמים 

הגיעו להבנות. הפעילו תברואן מוסמך שהגיע לבדוק, הוציא בקשות להסרה/ 

את סוג   הודיעו שלא יפעילו יש שהחליפוקיבלו דו״ח ו. יש שתחזוקה נכונה /טיפול 

על  . מתקשרים ממועצות אחרות ללמודבהתאמה וכד׳ תחזוקה האחסון , העץ

 תווה. מה

 

 – בשטחים הצמודים לבתי המגורים חקלאיםע״י ריסוסים  •

האחריות על הפיקוח והאכיפה היא על המשרד להגנת הסביבה, החקלאות ופיתוח  

 הכפר באמצעות רשות הטבע והגנים.

 

לאחר הישיבה הקודמת והצורך לתת מענה הזמן שבפרק לאור ריבוי התלונות, 

לב  מועצת  עם נפגשנו כיוזמה וולנטרית של חברי הוועדה ונציגים  יחסית מהיר,

מפגש עם חקלאים  לקדם   החלטנו , ויחדאחראי איכות סביבה ציון דודעם  - השרון

 : ות מטרב, המעבדים שטחים בסמיכות לבתי מגורים

לכללים בנוגע  שהתגייס לכך, ד להגנת הסביבה שיעברו הדרכה וריענון ע״י המשר-

ועוד , מרחקים, אופני ריסוס והתקנות החלים עליהם, על סוגי החומרים המורשים 

 . חוברות הסברהחולקו גם  .הדרכהה אין נוהל מוסדר בענייןשכן כיום 

  לשקף את מצוקת התושבים ולבקש להתחשב ע״י התראה על ריסוס מבעוד מועד -

 וכמובן לעבוד לפי הכללים. 

 מיפינו את השכונות הגובלות עם שטחים מעובדים. -

 .נציגי שכונות  אנו לקראת סיום איתור וגיוס-           



 אנו לקראת סיום מיפוי החקלאים בהתאמה לשכונות. -

  .ועכשיו נותר לצוות את החקלאים מול הנציגים-

עודיות לשכונה  יביותר יבוצע באמצעות קבוצות ווטאפ י הפתרון המהירכרגע  -

 חקלאי.   מול

 

שהמצב הרצוי שכל החקלאים המרססים יעדכנו על ריסוסים והמידע יהיה ציין עוזי סגל 

שהו מהתושבים מתכוון לטייל /לרוץ יהיה זמין לו ימונגש באתר המועצה, בכדי שאם מ

 המידע. 

ם אינם מחוייבים למסור את ההודעות ואנו פונים  אילה רבין ציינה שיש לזכור כי החקלאי

לרצונם הטוב. כמו כן מדובר בשטחים פרטיים שהכניסה אליהם לא ברורה מאליה, כפי  

 לצורך קבלת העידכונים.  וחשוב לשמור על תקשורת טובה איתם איתם שגם עלה במפגש

 .בחן מול ציון דוד והגורמים רלוונטייםת הצעתו של עוזי

 

״לעמוד״ מול גורם אחד  םשיבנה מנגנון שיאפשר לחקלאיהיה עלה בוועדה כי האידאל 

 במועצה ולהודיע על מועד הריסוס והמועצה תעדכן את התושבים.

ושדרוג המערכות   הכיום עוסקים במועצה בהקמ ,לדברי רונית נחום ומיטל גבע

 לות רחבות ומגוונות. , מערכות עם יכוקשר עם תושביםהעוסקות בין השאר בטכנולוגיות ה

  שתבנהבמערכת מול הגורמים המקצועיים אפשרות  את היבחנו  רונית ומיטלהומלץ ש

שהחקלאים המעבדים שטחים חקלאיים בצמידות לישוב, יודיעו על ביצוע  אפשרות ל בנוגע

באמצעות המערכת  את ההודעה  והמועצה תפיץ .במועצהאחד  ריסוס מראש לגורם 

 חלקה אותה הולכים לרסס. ללתושבים המתגוררים בסמיכות 

 

  תודה לרווית רהב נציגת תושבים פעילה בנושא על שיתוף הפעולה ועבודתהבהזדמנות זו 

 בנושא והירתמותם בזמן אמת בנושא, לרותם רעני ועוזי סגל נציגי הוועדה על מעורבותם

 שהתקיימו. הסביבה בין מפגשי וועדת איכות 

 

מעודד  קודמת ה ותבישיבעלה  רעיון של מתחם נתינהה  - ״מתחם נתינה״   •

בשלב זה מבדיקה שנעשתה . עודצרכנות נכונה ונבונה, תרומה לאיכות הסביבה ול

אך אנו נבחן אפשרות להוציא אותו   ,ש״ח( 20,000  -לא נמצא תקציב לזה )כ

ה תקציבית לשנה אכמו קולות קוראים שיוצאים או הקצ ,לפועל בדרכים אחרות

 הבאה.

  

 

 מפגע צואת כלביםטיפול ב .2

 . שכן ממשבריאותית של   צואת כלבים שלא נאספת היא לא רק מפגע אסתטי, אלא סכנה

טפילים, תולעים וחיידקים , לאנשים שדורכים על הצואהבלשון המעטה מלבד אי הנעימות 

להדביק ילדים המשחקים  לגרום למפגע תברואתי מסוכנים הגדלים בצואת הכלבים עלולים  

 ועל כך כולנו מסכימים.  ׳בארגזי חול, מדשאות, פארקים וכו

 

זה הפתרון האידיאלי .  dnaעות בדיקות אכיפה באמצ על הוועדה דיברהבטווח הארוך 

מבחינת   הן אך השוק עדיין אינו בשל לכך וזה עלול לקחת עוד קצת זמןעקרונית, 

וגם   ועוד חקיקה ,לוגיסטיקה)כרגע יש רק חברה אחת( מבצעות החברות מוכנות ה

. היישום בפועל בבניית מאגר  



 

 כיום עומדים לרשותנו בישוב: 

 

 גינות כלבים.  •

במקומות פזורים הגני שעשועים בלאיסוף צואת כלבים   שקיותמתקני  •

 מסויימים ברחבי הישוב.

בשל חובת   הפשוט האינבנושא זה ברשויות  האכיפה ) .קנסותמתן   –אכיפה  •

  אירועקרות הבמקום וצילום בזמן  פקחים בזמן אמתשל הנוכחות הההוכחה ו

 . (לצורך הוכחה

 בבעיה אך לא פותר אותה. מטפל  -  בתדירות נמוכה –קקנוע  •

 
.גם בטווח הקצרבעיה ב טיפולל הבעיה קיימת וחשוב לתת מענה  כיבוועדה   הוסכם  

.צואת הכלביםע״י יצירת שינוי התנהגותי של תושבים לאיסוף צרכי  בין השאר  

 

 לקדם זאת ע״י : המלצת הוועדה למועצה 

 : בעזרת מחלקת החינוך  חינוך שיתחיל מלמטה באמצעות הילדים •

המפגע )סיכונים להגברת המודעות על הדרכה /יעשו עבודה כדוגמה יעברו -

 תבראותיים חזותיים וכד׳( 

 שיצאו כנגד הבעיה.  תחרות סלוגנים תעשה -

אפשרות של שילוט צבוע על המדרכות או דומה  )  מיתוג של הנושאיעשה -

 ( )ראה דוגמא(

 

 

 
 קמפיין להגברת מודעות )ראה דוגמאות(.   •

 .הפזורים בישוב שקיותמתקני הצורך בתגבור  לבחון את  •

  .לצורך הרתעה  –הגברת פיקוח  •

 

 



             

 איכות סביבה בהיבט חינוך  .3

 

רואה חשיבות בהסברה, הגברת המודעות וקריאה לפעולה להשפעת הוועדה 

 םתרומת  איכות הסביבה ופועל יוצא מכךשמירה על הפרט והציבור על 

 .  למניעת משבר האקלים

כפי שכבר עלה בפגישות עם הנהלת מחלקות החינוך והגנים וגורמים נוספים 

להגברת  החינוך במערכת קדם פעילויות יזום ולמליצה להכבר במועצה, הועדה 

בכך לסייע  וכדרך חיים  איכות הסביבהשמירה על המודעות של הילדים ל 

אלו  המסרים מתוך אמונה כי  .כי כל אדם משפיע משבר האקליםמניעת ב

 ...( ברכבים  גם כלפי מעלה )ראה דוגמה נושא חגורת בטיחותיחלחלו 

 

   –קול קורא לפעילות לקידום החינוך והקהילה בנושא משבר האקלים  -

מחלקת בשיתוף פעולה בין וועדת איכות הסביבה ואילה רבין מעדכנת כי 

חינוך  ה פעילויות לקידום ל״ קול קוראל לאחרונה   ניגשהמועצה ה ,החינוך

ת הלימודים תשפ"ג, ו לשנ  בנושא משבר האקלים במערכת החינוך ובקהילה

לחינוך הקניית כלים הדרכתיים למורים וגננות הכוללת  . תוכנית״תשפ"ד

 יםיקט ותרגום לפר, הדרכת תלמידים ו בנושא איכות הסביבה ומשבר האקלים

 ״ לא דגיםוות כ לתת ח״ .יישומיים

(  20)מעל גיל בקהילה הכשרה של נאמנים כולל קול קורא אותו    חלק שני של

בניית פרויקטים של יוזמות קהילתיות, בליווי  ,לקידום השמירה על הסביבה

 ., נחזיק אצבעות ביצוע ומעקב. תשובות צפויות סביבות דצמבר כפי שנמסר

 

המלצה  העבירהאילה רבין מעדכנת כי  –בחטיבה עליונה   מחויבות אישית-

לרכזת מחויבות אישית לאפשר לתלמידים אופציה של בחירת פעילות בנושאי  

 איכות סביבה. 

, הדרכה והסברה, בניה ושדרוג אפליקציה       לקמפיינים -עיצוב גרפיכגון 

 להנגשת מידע ועוד.

 

 –  בת״א צעדת משבר האקלים מתקיימת 28.10.2022בתאריך -

 תינתן המלצה למערכת החינוך לציין זאת נשמח לסייע ככל שניתן.  

 

   המלצת הוועדה:

לקדם פעילויות במערכת החינוך ליישום, הגברת המודעות ושינוי התנהגות   -

 בנושאים של צואת כלבים, ניקיון וכד׳.

שיפעל לקידום נושאים   ,ממערכת החינוךופעולה להקצות צוות חשיבה  -

 ,דרכי פעולה יישומיותויישום גיבוש קידום ממליצה על קידומם, לשהוועדה 

ממליצה לרתום  אף , ושונותבסוגיות  של הדור הצעירלחינוך ועיצוב התנהגות  

 לנושא. חשיבה ופעולה מטעם התלמידים צוות 

של משבר ה למודעות במערכת החינוך אלעהוועדה תומכת וממליצה על ה -

 קורא. עם ובלי קשר לקול  האקלים 

 

 



 ניה למחלקת החינוך בנושא. פ תערך 

 

 
 

 הישיבה ננעלת. 

 

 

 

 

 רונית נחום

 

נציגת המועצה  וועדת איכות סביבה מזכירת  

 

 עותק: ראש המועצה לין קפלן 

מאיה גבעון  –מנהלת מחלקת החינוך             

רגב אדרבי   –מנהל מחלקת שפע            

מזל גל  –מנהלת מחלקת פיקוח            


